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خدا بازی حذفی اســتقلال- ســپاهان را بــه خیر کند!

بی ندارند! تیم ملی ســرمر  10

ادامه درگیری های رسانه ای و حواشی مسابقه جنجالی لیگ برتر

مدیرعامل گزارش »شهروند« از وضع نابسامان نیمکت های ملی رشته های مختلف در روزهای کرونایی
پرسپولیس: نهایتا 

جریمه می شویم!
در شرایطی که باشگاه 

پرسپولیس تا چند روز آینده 
باید مبلغ یک میلیون و 600هزار 

یورو بدهی خود را به برانکو 
ایوانکوویچ و دستیاران کروات 

او پرداخت کند، ممکن است 
تسویه کامل این بدهی زمان 

بیشتری ببرد. در این راستا، 
رسول پناه مدیرعامل 

پرسپولیس حرف های جالبی 
دارد. او گفته است: »قطعا ما 

دنبال این هستیم تا خبرهای 
خوبی به هواداران بدهیم. 
می خواهیم طلب برانکو را 

پرداخت کنیم اما بزرگ ترین 
مشکل ما الان بحث انتقال پول 

است. اینکه بخواهیم پول را از 
ریال به یورو تبدیل کنیم و برای 

برانکو بفرستیم، واقعا کار 
مشکلی است؛ چون بعد از 

تاریخ اعلام شده توسط فیفا، ما 
یک ماه فرصت داریم تا پول 
برانکو را بدهیم. در بدترین 

حالت جریمه  می شویم و این 
جریمه را می دهیم اما منابع ما 

برای تأمین پول آماده است.« او 
درباره شایعه بسته شدن پنجره 

نقل و انتقالاتی پرسپولیس 
تأکید کرد:  »اصلا قرار نیست 
پنجره نقل و انتقالاتی بسته 

شود، چون بعد از تاریخ اعلامی 
فیفا ما یک ماه فرصت داریم تا 

پول برانکو را بدهیم«.

 مس رفسنجان
  در نقشه لیگ برتر 

قرار گرفت
مس رفسنجان صدرنشین 

لیگ آزادگان بعد از سه، 
چهارهفته دشوار و لغزیدن های 
ناشی از فشار قهرمانی و صعود، 

یکشنبه شب صعود خود به 
لیگ برتر را قطعی کرد. آنها در 

دیداری دشوار با گل دقیقه80 
حمید گلزاری تیم فجرسپاسی را 

شکست دادند تا اولین تیم 
صعودکننده به لیگ برتر در 

فصل جاری باشند. مس 
رفسنجان با هدایت محمد 

ربیعی، مربی جوان اما باتجربه 
خود از همان هفته های ابتدایی 

با بردهای متوالی صدر جدول 
رقابت های لیگ یک را در دست 

گرفت و در نهایت به آنچه 
استحقاقش را داشت، رسید تا 
استان کرمان دومین نماینده 

خود را در لیگ برتر ثبت کند. 
رفسنجانی ها قبلا هرگز به 

لیگ برتر صعود نکرده بودند، 
البته روی کاغذ هنوز صعود 

رفسنجانی ها به لیگ برتر قطعی 
نشده، اما با توجه به تفاضل گل 

فوق العاده ای که این تیم 
نسبت به دو رقیب مستقیم 

خود برای صعود دارد و همچنین 
برخورد مس کرمان و آلومینیوم 

اراک در هفته آینده، به نظر 
احتمال صعود نکردن نماینده 

رفسنجان به لیگ برتر کمتر از 
یک درصد است.

]شهروند[ بلاتکلیفی در تیم های ملی اتفاق عجیب 
و جدیدی در ورزش ایران نیست و بارها درباره آن مطالبی 
هم نوشته ایم، اما ویروس کرونا و تعطیلی مسابقات 
از  خیلی  شده  باعث  و  زده  دامن  بلاتکلیفی  این  به 
را  لازم  تصمیم گیری  قدرت  پرمخاطب  فدراسیون های 
برای آینده نداشته باشند. والیبال، بسکتبال و هندبال 
به عنوان سه رشته تیمی پرطرفدار در فاصله یک سال 
و  نشناختند  را  خود  سرمربی  هنوز  المپیک  تا  مانده 
مسابقات  برنامه  مشخص نبودن  از  فدراسیون ها 
به عنوان دلیل انتخاب نکردن سرمربیان خبر می دهند. 
اگر بگوییم تعداد تیم های ملی بدون سرمربی در ورزش 

ایران این روزها دورقمی هم شده؛ بیراه هم نگفته ایم.

بسکتبال؛ شاهین طبع رفتنی است؟
با اینکه تیم ملی بسکتبال بعد از 12 سال توانست 
با یک مربی ایرانی به المپیک توکیو صعود کند و قرار 
اما  شود،  حاضر  المپیک  در  هم  مربی  همان  با  بود 
تعویق مسابقات هم برنامه های شاهین طبع را به هم 
ریخت و هم باعث شد اختلافاتی بین او و فدراسیون 
به وجود بیاید. قهرمان اعلام نشدن شهرداری گرگان با 
آغاز این  سرمربیگری شاهین طبع از سوی فدراسیون 
ماجرا بود و در ادامه هم مصاحبه های رئیس فدراسیون به 
این اختلافات دامن زد. کار به جایی رسیده که طباطبایی 
بارها در مصاحبه های خود اعلام کرده قرارداد شاهین طبع 
را  جدیدی  تصمیم  باید  فنی  کمیته  و  رسیده  پایان  به 

پیرامون وضع نیمکت تیم ملی بگیرد. 

والیبال؛ در انتظار معرفی جانشین کولاکوویچ
ایگور کولاکوویچ بعد از سه سال حضور روی نیمکت 
تیم ملی ایران و صعود به المپیک، تصور نمی کرد حتی 
ایران به پایان  با  با تعویق توکیو 2020 هم همکاری اش 
برسد، اما با تصمیم داورزنی این اتفاق رخ داد. قرارداد 
کولاکوویچ حتی زودتر از موعد فسخ شد و فدراسیون 
از پایان فروردین هنوز سرمربی جدیدی را برای تیم ملی 
نیز  فدراسیون  رئیس  است.  نکرده  مشخص  والیبال 
در مصاحبه های خود اعلام کرده عجله ای برای انتخاب 
سرمربی جدید چه خارجی و چه داخلی ندارد، چون در 
 سال 99 هیچ رویدادی در سطح ملی برگزار نخواهد شد. در 
واقع فدراسیون نمی خواهد برای ماه هایی که مسابقه ای 
را حقوقی  تیم ملی  جدید  سرمربی  به  نمی شود،   برگزار 

 پرداخت کند. 

هندبال؛ بلاتکلیفی چندباره
تیم ملی هندبال که در سال های اخیر تغییرات زیادی را 
روی نیمکت خود احساس کرده، بعد از اینکه نتوانست 
به المپیک توکیو صعود کند، با نظر فدراسیون همکاری 
خود با علیرضا حبیبی را پایان داد. فدراسیون هندبال که 
در بخش مدیریتی هم در سال های اخیر ثبات نداشته، 
در رأس تیم ملی هم نتوانسته به یک مربی خارجی یا ایرانی 

اعتماد کند. با اینکه پاکدل، رئیس فدراسیون وعده داده 
تیم ملی  جدید  سرمربی  اردیبهشت ماه  اوایل  در  بود 
معرفی می شود، اما هنوز هم خبری از انتخاب سرمربی 
نیست. البته هندبالیست های ایرانی فعلا رویداد خاصی 
هم در پیش ندارند و به نظر می رسد فدراسیون هم به 

همین دلیل دست نگه داشته است. 

تنیس، ووشو و...
تنیس دیگر رشته ای است که با تغییرات در رأس 
فدراسیون هنوز سرمربی جدید تیم ملی خود را نشناخته. 
قبلا احمدوند در چند مقطع سرمربی بود که البته نتایج 
چندان رضایت بخشی هم نگرفت. حالا هم فدراسیون 
تا  برای سرمربیگری تیم ملی مدنظر دارد  را  گزینه هایی 
هدایت تنیسورها را در جام دیویس و سایر تورنمنت ها 
جایگاه  هم  ووشو  فدراسیون  در  بگیرد.  دست  در 
سرمربیگری تیم ملی در ابهام قرار دارد. با توجه به حضور 
فدراسیون،  نایب رئیسی  پست  در  اوجاقی  حسین 
مشخص نیست او می تواند در سمت سرمربی تیم ملی 
ساندا به کارش ادامه دهد یا خیر. تیم ملی پرورش اندام 
هم که قرار بود در آبان ماه در مسابقات جهانی اسپانیا 
شرکت کند و سپس قید این اعزام را زد، به دلیل تغییرات 
در فدراسیون وضع مشخصی ندارد. همچنین می توان 
به رشته دوومیدانی نیز اشاره کرد. در این رشته با اینکه 
اما  ندارد،  وجود  ماده ها  تمام  برای  واحد  سرمربی  یک 
کار  به  مربی  بدون  روزها  این  هم  ملی پوشان  از  خیلی 
خود ادامه می دهد. در گذشته حداقل فردی مثل تیمور 
غیاثی به عنوان مدیر تیم های ملی حضور داشت که این 
پست هم در چند سال اخیر از چارت تیم های ملی حذف 
شده. این روزها احسان حدادی، حسن تفتیان و سایر 
چهره های سرشناس دوومیدانی بدون مربی کار خود را 

دنبال می کنند. 

بحران مربی برای ستاره های پارالمپیکی
جدا از رشته هایی که پیش از این به آنها اشاره کردیم، 
خیلی از ورزشکاران پارالمپیکی هم در حسرتِ داشتن 
مربی به سر می برند. در ماه های اخیر دوتن از ستاره های 
اصلی ورزش ایران در بخش پارالمپیک در انتظار جذب 
مربی خارجی بودند، اما همچنان اقدامی در این زمینه به 
ثمر نرسیده است. زهرا نعمتی و ساره جوانمردی که در 
دو دوره قبلی پارالمپیک خوش درخشیدند، با تصویب 
ستاد عالی بازی های المپیک و پارالمپیک باید این روزها 
با مربی خارجی خود تمرین می کردند، اما فدراسیون های 
تیراندازی با کمان و جانبازان و معلولان هنوز نتوانستند 

برای آنها مربی خارجی استخدام کنند. 

ادامه بلاتکلیفی، لطمه به ورزش ایران
از  خیلی  در  آمده  وجود  به  بلاتکلیفی  شک  بدون 
کرونا  به بهانه شیوع ویروس  ایران  رشته های ورزشی 
خطرات زیادی را برای آنها به وجود می آورد. تصور کنید در 
فاصله یک سال تا المپیک رشته هایی همچون والیبال و 
شخص  کدام  هدایت  با  نمی دانند  هنوز  بسکتبال 
می خواهند در توکیو حاضر شوند و حتی برنامه ریزی هم 
برای موفقیت در این رقابت ها نداشتند. با وجود اینکه 
این روزها اکثر رشته ها مجوز برگزاری اردو و مسابقه ندارند، 
اما صرفا همین که یک نفر به عنوان سرمربی فعالیت 
را زیرنظر داشته باشد، یک گام رو به جلو  شاگردانش 
محسوب می شود. تصور کنید همین حالا در رشته هایی 
کاراته و تکواندو، سرمربی تیم های ملی با نفرات  مثل 
المپیکی به صورت روزانه در ارتباط هستند و به آنها برنامه 
تمرینی می دهند. یا حتی در فوتبال هم اگر به بهانه کرونا 
سرمربی انتخاب نمی شد، الان کسی جای اسکوچیچ نبود 
را  آماده  بازیکنان  و  بگیرد  زیرنظر  را  لیگ  بازی های   که 

انتخاب کند.

پرتنش  مسابقه  از  اینکه  با  ]شهروند[ 
سه روز  سپاهان  و  استقلال  پرهیجان  و 
می گذرد اما جنگ های رسانه ای و حواشی 
بعد از بازی همچنان ادامه دارد و این نگرانی 
به وجود آمده که در مسابقه حذفی دو تیم 
در روز بیستم مردادماه چنین حاشیه هایی 

تکرار شود.
نشان  مانند  پیش آمده  ماجراهای 
به  خطاب  مجیدی  فرهاد  که  »هیس« 
همچنین  و  داد  نشان  سپاهان  نیمکت 
موضع گیری تند اعضای استقلال علیه امید 
نورافکن سبب شد تا روز گذشته باشگاه 
مسئولان  به  خطاب  بیانیه ای  در  سپاهان 

سپاهان  باشگاه  دیروز  که  بیانیه ای  در  کند.  بیان  را  عجیبی  موارد  استقلال 
منتشر کرد، آمده است: »دوست نداشتیم و نداریم در مورد دیدار و نتیجه ای که 
ج از دو تیم در نتیجه آن تأثیرگذار بوده است، صحبت کنیم  شخص سوم و خار
ولی به بازیکنان در باشگاه استقلال و همچنین پیشکسوتان عزیز این باشگاه 
امیدنورافکن  به خصوص  سپاهان  تیم  بازیکن  مورد  در  که  می کنیم  پیشنهاد 
در  صحبت کردن  قطع  به طور  اخلاقی.  نه  است،  حرفه ای  نه  که  نکنند  صحبت 
کادر  و  بازیکنان  از  بعضی  طرف  از  که  حرف هایی  و  افتاد  که  اتفاقی  اصل  مورد 
حریف در جریان اتفاقات نیمه اول و بین دو نیمه در راهروی خروج خطاب به 
نورافکن و کادر داوری زده شده، واقعیت ها را آشکار می کند و به ضرر این عزیزان 
خواهد بود. پیشنهاد می کنم از هدیه داور لذت ببرند. لیگ و جام حذفی ادامه 
دارد و ترجیح می دهیم روی بازی های بعدی تمرکز کنیم و البته که اگر قرار باشد 
 با رفتارهای مشابه دوستان نسبت به داور و فیرپلی مواجه شویم، راه دیگری

 انتخاب می کنیم.«
باشگاه سپاهان نه تنها این برد را هدیه داور به استقلالی ها دانسته که به طعنه 
ح کرده که عجیب به نظر می رسد؛ درگیری در راهروی ورزشگاه!  موضوعی را مطر

را  آن  استقلالی ها  از  هیچ کدام  که  اتفاقی 
تأیید نمی کنند.

سعید  واکنش  البته  سپاهان  بیانیه 
پی  در  نیز  را  استقلال  سرپرست  رمضانی 
داشت. او گفت: »یک بازی انجام شد و با 
همه اتفاقاتش تمام شد و رفت. اگر اتفاقی 
خ  علیه یک تیم و به سود یک تیم دیگر ر
نتیجه دیگر  و  رفته  و  ، تمام شده  نیز داده 
فوتبال  در  بارها  مسائل  این  برنمی گردد. 
اتفاق می افتد و نباید به چیزی دامن بزنیم. 
، استقلال و سپاهان بارها با  از طرف دیگر
هم دیدار کردند و باز هم بازی می کنند و اینها 
جزو زیبایی های فوتبال است. پس نباید به 
حواشی دامن بزنیم و به نظرم این اتفاقات باید تمام شود.« رمضانی درباره اینکه 
خ داده، تأکید کرد: »تا  سپاهانی ها گفته اند در راهروی ورزشگاه اتفاقات عجیبی ر
زمانی که من در راهروی ورزشگاه بودم، هیچ اتفاق و درگیری پیش نیامد و واقعا 
نمی دانم منظور سپاهانی ها چیست. آیا برای نورافکن اتفاق بدی در راهرو افتاده؟ 

من چیزی نمی دانم.«
در کنار این جنگ های رسانه ای در فضای مجازی نیز اتفاقات عجیبی میان 
، سایت باشگاه  خ داده و هتاکی ها ادامه دارد. از سوی دیگر هواداران دو تیم ر
ج شد که گفته می شود توسط برخی هواداران  سپاهان نیز دیروز از دسترس خار

استقلال هک شده اما هنوز به طور دقیق دلیل این موضوع مشخص نیست. 
، خیلی ها نگران بازی استقلال و سپاهان در جام حذفی هستند.  با این تفاسیر
مسابقه ای که روز بیستم مردادماه یعنی 6 روز دیگر باید برگزار شود و باید برنده 
آورد. حالا  را به دست  تا یک تیم جواز حضور در نیمه نهایی  هم داشته باشد 
آن مسابقه  طرفداران واقعی فوتبال امید دارند که جنگ های بازی گذشته به 
خ ندهد. هرچند که بازی بدون تماشاگر است و  کشیده نشود و اتفاق تلخی ر

همین می تواند از تنش های احتمالی بکاهد.

جهانبخش: از پیشنهاد فاتح تریم و مارک اورمارس ممنونم

سرمربی نامدار ترکیه خواهان جذب ستاره ایرانی
]شهروند[ علیرضا جهانبخش در فصل گذشته لیگ برتر جزیره روزهای خوبی را 
پشت سر نگذاشت. ستاره ایرانی بعد از آقای گلی در لیگ هلند با تیم آلکمار مشتریان 
زیادی را به خود دید و درنهایت به عنوان گران ترین بازیکن تاریخ باشگاه برایتون به این 
تیم انگلیسی پیوست. با وجود اینکه انتظار می رفت او در انگلیس روزهای خوبی را 
پشت سر بگذارد اما زندگی برایش باب میل سپری نشد و به جز یک گل زیبای قیچی 
برگردان به چلسی هیچ خاطره خوب دیگری در ذهن هواداران ایرانی جهانبخش از 
دوران حضور در لیگ جزیره نمانده است. نیمکت نشینی های متوالی جهانبخش را از 
شرایط ایده آل دور کرد و درنهایت کار به جایی رسید که او تصمیم به ترک باشگاه 
انگلیسی گرفت. این اتفاقات باعث شده تا از همین حالا گمانه زنی ها برای سرنوشت 
علیرضا جهانبخش بالا بگیرد. در روزهای گذشته رسانه های هلند گزارش دادند 
باشگاه های آیندهون و آژاکس خواهان به خدمت گرفتن جهانبخش هستند. روز 
گذشته هم چند رسانه ترکیه خبر دادند باشگاه فنرباغچه جهانبخش را برای تقویت 
خط حمله خود برای فصل بعد زیرنظر دارد. از سوی دیگر، دیروز سایت »فوتو اسپور« 
ترکیه مدعی شد »فاتح تریم« سرمربی سرشناس تیم فوتبال گالاتاسرای از مسئولان 
این باشگاه درخواست کرده زمینه جذب جهانبخش را فراهم کنند. فوتو اسپور در 
گزارش خود آورده است: »جهانبخش با مارک اورماس )مدیر تیم فوتبال آژاکس( 
دیدار داشته و برای بازگشت به هلند چراغ سبز نشان داده است«. این سایت ترکیه ای 
در ادامه اظهارات علیرضا جهانبخش را ذکر کرده است: »حضور در لیگ برتر انگلیس 
احساس بسیار خوبی است اما من می خواهم همیشه بازی کنم. از مارک بابت دعوتم 
به هلند تشکر می کنم.« گفته می شود برایتون مبلغ 12 میلیون یورو برای فروش 

جهانبخش تعیین کرده است.

کفاشیان: باید ببینم چه بلایی سرمان آمده!

شستا، اموال رئیس سابق را هم توقیف کرد
]شهروند[ چند روز قبل بود که روزنامه شهروند در گزارشی اختصاصی به ماجرای 
شکایت شستا از فدراسیون فوتبال پرداخت و خبر داد که اموال فدراسیون فوتبال 
توسط این سازمان توقیف شده است. ماجرا از این قرار بود که صدور دستور توقیف 
اموال فدراسیون فوتبال با پیگیری های شرکت سرمایه گذاری تأمین اجتماعی از 
طریق مراجع قضائی صادر شده اما هنوز واکنشی از سوی این فدراسیون را به دنبال 
نداشته است. در این زمینه شایعاتی مبنی بر واگذاری چک ارزی فدراسیون فوتبال به 
شستا برای تأمین مطالبات مارک ویلموتس وجود دارد که ظاهرا امضای علی کفاشیان 
پای این برگه چک وجود داشته و حالا به جز فدراسیون، پای کفاشیان هم به پرونده باز 
شده است، درحالی که او در آن دوران محروم و از فدراسیون دور بود! کفاشیان در 
واکنش به این اتفاق می گوید: »من چند روزی است که به ساختمان فدراسیون 
فوتبال نرفتم که ببینم باز است یا نه. بسته بودنش را هم نمی دانم. تا الان که چیزی 
نشنیده ام.« او افزود: »ظاهرا فدراسیون برای ضمانت 2میلیون یورویی که دریافت 
کرده بود، چکی را به شستا داده است. این پول هم الان در فیفا موجود است اما هنوز 
نتوانستند دریافت کنند. فعلا که فدراسیون نرفتم و رسانه ها را می خوانیم و منتظریم 
ببینیم چه بلایی به سرمان می آید.« او درباره اینکه گفته می شود امضای خودش هم 
پای چک ضمانت وجود داشته، خاطرنشان کرد: »من که زمان حضور ویلموتس 
محروم بودم. من چیزی ندیدم و امضا نکردم. شاید فدراسیون از حسابی به شستا 
چک داده که امضای من هم از قدیم تعهدآور بوده است. معمولا امضای رئیس، 
نایب رئیس و خزانه دار در این قبیل اسناد تعهدآور است اما از زمانی که در سال 9۷ 

بازنشسته شدم، هیچ مدرکی را امضا نکرده ام.«

تقدیر باشگاه استقلال از کاپیتان تیم قهرمان آسیا
صبح روز گذشته از شاهین بیانی بازیکن دهه شصت و اوایل هفتاد تیم فوتبال 
از سوی احمد سعادتمند مدیرعامل  استقلال، در محل این باشگاه استقلال 
استقلال، تقدیر به عمل آمد. در این مراسم آقایان محسن خمارلو معاون ارتباطات و 
فرهنگی باشگاه، علی جباری رئیس کمیته پیشکسوتان، اکبر کارگرجم، محمد نوری و 
جعفر غفاری از اعضای کمیته پیشکسوتان هم حضور داشتند. شاهین بیانی سال ها 
کاپیتان تیم فوتبال استقلال بود و با این تیم تجربه یک بار قهرمانی و یک نایب قهرمانی 

آسیا را هم دارد.

خبرگرافی


